

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

**CONTEMPORARY TRENDS IN THE DEVELOPMENT OF
INTERNATIONAL COMMERCIAL LAW**

Song Chenxingzi

Scientific supervisor –

E.B. Leanovich

PhD, Associate Professor

Minsk, 2025

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis: 44 pages, 51 sources.

2. Keywords: international commercial law, digital transactions, lex mercatoria, economic globalization, sanctions, legal risks and strategies, soft law.

3. The content of the work

Object of the study is to determine modern trends in the development of international commercial law.

Subject of the study is the result of normative legal acts and scientific research of international commercial law.

The aim of the thesis: is to determine modern trends in the development of international commercial law

Methods of research: are theoretical review analysis, synthesis, legal comparison, historical comparison.

Results: the master's thesis contains a number of new ideas that can contribute to a deeper understanding of the sources of modern international commercial law and the impact on the process of their change and application by international organizations. The work identifies key characteristics of international commercial law in the context of economic globalization, including digital transformation and solving the problem of economic sanctions. The master's research takes into account theoretical and practical aspects of legal regulation of commercial relations within the framework of UNCITRAL and other international organizations. The work provides a new analysis of the CISG and the UNIDROIT Principles in the context of legal risks and strategies of modern commercial turnover. The results of the master's research contribute to the debate on the legal basis of international business.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results: The results obtained during the study can be find out some existing or potential problems can be unearthed, be useful in the field of internatinal commercial law, as well as for further scientific research and educational processes.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем магистерской диссертации: Страница 44, 51 источников.

2. Ключевые слова: международное коммерческое право; цифровые сделки; *lex mercatoria*; экономическая глобализация; санкции; правовые риски и стратегии; мягкое право.

3. Содержание работы

Объектом исследования является определение современных тенденций в развитии международного коммерческого права.

Предметом исследование является результатом научных изысканий в области нормативных актов и международного коммерческого права.

Цель дипломной работы: определить современные тенденции в развитии международного коммерческого права

Методы исследования: теоретический обзорный анализ, синтез, правовое сравнение, историческое сравнение.

Результаты: исследования и новизна. Магистерская диссертация содержит ряд новых идей, которые могут способствовать углублению понимания источников современного международного коммерческого права и влияние на процесс их изменения и применения международными организациями. В работе выявлены ключевые характеристики международного коммерческого права в условиях экономической глобализации, включая цифровую трансформацию и решение проблемы экономических санкций. Магистерское исследование учитывает теоретические и практические аспекты правового регулирования коммерческих отношений в рамках ЮНСИТРАЛ и других международных организаций. В работе осуществлен новый анализ КМКПТ и Принципов УНИДРУА в контексте правовых рисков и стратегий современного коммерческого оборота. Результаты магистерского исследования вносят вклад в дискуссию о правовой основе международного бизнеса.

Достоверность материалов и результатов диссертации: Использованные материалы и результаты дипломной работы являются достоверными. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: Результаты, полученные в ходе исследования, могут быть выявлены некоторые существующие или потенциальные проблемы, могут быть полезны в области международного коммерческого права, а также для дальнейших научных исследований и образовательных процессов.